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Z á p i a 

ze 6 z c- d-' ' ... , ir-· x . • a„ e. ani veuec_eno kolegia pedagogiky aT,psychologie 1..,;SAV ~onnného ane 16. června 1962 v ?édagogické3 ústavu J.A.X. 
- - - - - - - - -
Př-itonni : Čl .ker . J . Vá~a, čllkor. • 7 .Cř,..::2elař, prof. J. !..inher-c, 

pro! • Vl.DTar~y, P;Of. G~ ~a!lovič , pro~.~- ~a:la,, 1:roz . J . olezal, ...,r. B.Ku,;a.L c.sc~, doc. v . 11ovotny, co c. K. fu1geli~, doc. L. 3akoš, ~r.D.Kováč c.sc., 
doc . J . Kotoč, Ing.h. Boháč . 

Qeluve!li : Doc . J . Skal.ková - Procházková, s.1U..Jelí:!le~. Jčastnili se : S.Grygar, ta~er:mik III.očdělení věd u~ ČSAV Dr .L ouschmannová, referentka IPV. 
Progra:::n 1. Ko~trola záp~su. 

2 . Re~erát akač.. ~-iálka na XV. ni.cořád..Tlér:. -~alnéo shj_'O
::ážč.ění ČSAV /ss. Kujal, Boháč, Kováč/. 

3. Souh!'!l!lá zpr ~va o výsledcích prověrky pracovišt 
CSAV /s. 7áňa s :i:::onisí/ . • 

4. Ná7rhy na nové členy CsAV /s.Váňa/. 
5. Návrh Osnovy zá!~ona o ČSAV /ss.Váňa, Kujal, Galla, Doležal, Pavlovič/. 

6. Návrh na obeslání psyc~1oiogického kongresu ve ~lashingtonu /s. Chnelař/. 

7. Zprávy z presidia /s. Váňa/. 
3 . Rů.zné . 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -
1. Kontro1ka zápisu. ----- ----

(I K zápisu z 2inulé schůze infor::ioval s . Kujal kol~gium ,0e 
funkci celostátního do~u:nentdčniho střediska v oboru pedagogiky 
má plnit Státní pečagogická knihovna J . A. Ko~enského, žě v šak 
k tomu není dostatečně vybavena ocbornýoi pracovní~y. Prof. C!l!!le-. 
lař a prof. Doležal vyslovili názor, že by mělo být~malé dokumen-
tační etředisko i v Pedagogickéo ústavu J.A. Kormského a v budou
cím Psychologickém ústavu ČSAV. Podle názoru s. Váni bylo by t~e
ba projednat ,oožno3t zřízení oddělení pro pedagogiku a psycholo
eii v dokumentačním střecisku společenských věd. Koleg iuc pone
chává ot2zku otevřenou a ukládá s. Jelínkovi, aby se jí zabýval 
a vypracoval pro kolegium konkretní návrh. 

Zápis byl schv6len bez dalších připomínek. 

./. 
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2. Refer á t akad. Mé'illca na X:V. mi::nořédném valném shromnžd ~ni 
/ ss. Kujal, Boháč, Kováč/. · 

K referátu akad. Málka na XV. mmmořádném ~alném shrooáždění 
ČSAV referovali ss. Kujal, Boháč a Kováč. S. Kijjal navrhl zej ~é
na tyto podněty : přezkoumat učební plán všeobecně vzdělávací d.{o

ly z toho hlediska, jsou-li v něm dostatečně zastoupeny přírodní 
vědy a zdali vyučování směřuje dostatečně k aplikaci na zěněděl
ství, nově rozpracovat s~tém pracovního a výrobního vyučování 
se zřetele~ k principům zemědělské výroby, pro~ítnout problémy 

zemědělství do vzdělání učitelstva aj. 

S. Kováč ukázal na význam psychologie v pomoci zemědělství. 
Je třeba rozšířit a zpopularisovat psychologické poznatky. Pře
chod na kole ktivní hospodaření, výchova lidí, organisace práce 
vyžadujíepsychologický průzkum. Je třeba se rovně~ zabývat bez
pečností pr áce v zemědělství, kde je aosud největší úrazovost. 
Soudruh Kováč navrhl závěrem, aby byla uspořádána porada, na níž 
by se projednály otázky pomoci zemědělství a aby některé praco
viště zařadila do svých plánů psychologické otázky týkající se 

zemědělství. 

S.Boháč podal obšírný výklad o problematice odborných škol 
zemědělských a o výchově pracovníků pro zemědělstvi v učňovském 
poměru. Problematika je velmi rozsáhlá a složitá a vyskytují se 
v ni různé a často protichůdné názory. Konferenci o všech těchto 

otázkách doporučil na jaro příštího roku. 
Po obsáhlé diskusi k předneseným námětům, jíž se účastnila. 

většina členů kolegia a v níž byly vysloveny další cenné náměty, 

usneslo se kolegium: 
1. aby soudruzi zpracovali své náměty vzhledem k obsahu diskuse 

a předložili je kolegiu písemně (ss.Kujal, Boháč, Kováč), 

2. aby na tom základě byla vypracována zpráva, která bude zaslá
na presidiu, resortním ústavům, popř. i redakcím časopisů 

(ss.Kujal, Boháč, Kováč), 

3. aby do státního plánu výzkumu (Komple)a'Ú i1k:ol č.XIV) hyly za
řazeny teoretické otázky pomoci zemědělství (ss.Váňa, Kujal), 

4. aby soudruzi Kujal, Kováč, Boháč využili svých námětů k infor
maci veřejnoo ti, 

5. aby hylo vedeno v patrnosti svoláni navrhované porady {s.fuháč) • 

. /.. 
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~o=f)~práva O výsledcích prověrky pracovišt ČSAV (s.Váňa 
- - - - ~ - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -

K předložené zprávě o výsledcích prověrky praco-iišt CSAV 

v oboru pedagogiky podal výklad s.Váňa. Po diskusi k jednotliv-}IJ 

bodmn zprávy bylo usneseno, aby zpráva byla upravena ve a~yalu 

připomínek a předložena presidiu ČSAV (s.Váiía s komisi). 

Obdobně ke zprávě v oboru psychologie podal 7Ýklad s.~oležal. 

Po dishílsi byla zpráva schválena s naly~ změnami a dodat~y, kte~t 

provede ko~ise a přizvánfu prof~Tardyho. Komise se sejde ke koneč

né redakci souhrnné zprávy v poňděli dne:-. 18. t.n. (s. Vár:a). 

~ Kolegium JU'O .1ednalo dále návrh na zřízení Psychologického 
, x S J:)000-Ckou V Brně 
ustavu vSAV, vypracovruzy Kenisi pro psychologii při vědeckéc ~ole-

giu pedagogiky a psychologie CsAV. Základem ústavu by byl Psycho

logický ústav Karlovy university, jehož převedení do svazku praco

višť CsAV by bylo třeba předběžně projedm t s Karlovou universi

tou a ministerstvem. školství a.kultury. Ústav byl m~l 4 oddělení: 

1) odděleni čiibecn& psychologie (vedoucí prof.Tardy), 2) odděleni 

sociální psychologie (vedoucí CSc J.Janoušek), 3) odděleni gene

ticko-srovnávací psychologie (vedoucí prof.Linhart) a 4) odděleni 

psychologie práce (vedoucí prof.Doležal). Za ředitele ústavu na

vrhuje Komise pro psychologii jednomyslně prof.Doležala. Základen 

oddělení genetické psychologie by se stala část oddělení pedagogic

ké psychologie Pedagogického ústavu CSAV. Kenise dále navrhuje, 

aby se. Janoušek a 1:bkorová b-,Jli převedeni z Pedagogického ústavu 

CSAV do navrhovaného Psychologického ústavu ~AV. 

KolegiUI!l schválilo přednesený rámcový návrh a uložilo prof. 

Doležv.ovi, aby vypracoval a předložil podrobný návrh na zřízení 

a organisaci Psychologického ústavu, a prof.Váňovi, aby projednal 

jednotlivě s pracovníky oddělení pedagogické psychologi. e Pedagogic

kého ústavu jejich eventuální převedení do oddělení geneticko-srov-

návací psychologie Psychologického ústavu. 

4. ~áyrhy~~ uoyé~č!~y~C§AY is~V~~)~ 

Projednáni návrhll na nové členy ČSA~ . bylo vzhlede:m k pokroči

lé době odloženo na příští schůzi kolegia, která se bude konat 

je!tě v červnu. 
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5. Návrh Osnovy. zákona o .CsAV. (ss.Váňal Kujal, Golla, . Doložal, Pavlovic). - - - ~ - - - - - - - - - ~ - ~ - - ~ - ~ - ~ ~ ~ ~ - - ~ -Kolegium vyslovilo souhlas s připomínkami k návrhu Osnovy zákona o CsAV, které přednesli s.Kujal a s.Galla. Př-ipomínky se týkaly celkového chařakteru osnovy, výchovy vědeckých kádró, povinnost:( pracovníků ČSAV, pomocných orgánů ústavů ČSAV aj. Bylo konstatováno , že návrh má spíše charakter zkrácených stanov než rámoový charakter zákona. Připomínky budou předány presidiu CSAV (s .Kojzar). 

6 • Návrh na obesláni psy .chologického kongresu :ve Washing.tomi. (s.Chmelař). - - --~- - - - - - - - ~ - - - - - - - - ~ - - - - - - - -Prof.Chmelař pfedložil návrh na obeslání psychologického t kongresu ve Washingtonu třemi pracovníky, z nichž dva hy byli ' z vysokých škol. Usneseno, aby sekretariát kolegia zjistil, jaká . je pravd~podobnost uskut~ění návrhu vzhledem k úsporným opatřením a aby na tom základě předložil prof.Chmelař jmenovitý návrh. Bylo též doporučeno, aby uvážil, zdali by se obesláni kongresu nedalo spojit s navrženou a dosud neuskutečněnou studijní cestou prof.Váni do USA (ss.Kojzor, Chmelař). 

7. ~PE~~y~z_p!e~i~i~ fs~ yá~a~._ 
Soudruh Váňa informoval kolegium o něktěrých usneseních presidia {jsAV: 

Presidium doporučuje využívat pracovních schopností pracovníků, kteří by již oěli odcházet do důchoď-u a umožnit jim vhodné pracovní zařození. 

V oblosti př'írodních věd budou uspořádány metodologické semináře.- Kolegiu dává v úvahu, zda by se podobné semináře neměly konat i v oblasti společ-0nských věd. 

B. g~~n1._ 
a/ Bylo st~oveno, že obhajoba práce s. Sováka se bude konat po prázdnin6ch. 
b/ Slovensětí soudruzi projednají se s. Sýlrnrou urychlené dodání oponentského.posudku doktorské disertace s. prof. Gally /s.Pavlovič/. 

.I. 
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c/ Byl vysloven souhlas se jo.enovánim oponent~ kandidátských 

disertačních prací : 
Dr. D. Capkové - akad. Chlup, prof. Vajcik, 

L. Melkuse 
Dr.J. Trajera 

- prof. Plave~, prof. Uher, 
- prof. Pavlovič, Dr. 3. Kujal. 

d/ Kolegi'UI'.l projednalo přípis redakční rady časopisu Actc Co~e
niana, v ně!!lž oznaouje, že podle sdělení :rCs.1:iV se .:iěn:. časo-
pis na sborník. 
Usneseno ~édat vysvětlení u ~diční rady /s.K9jzar/. 

• Příští zasedání kolegia se.bude konat dne 27. čěrvna 1962 

o 18 hodině ve VÚP v Praze. 

Zapsal: 
Dr.J. Kojzar. 

Sch·;álil : 
Čl.ker.ČSAV J. Váňa. 
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